

Title (en)
Fixture for travel luggage.

Title (de)
Beschlag für einen Reisekoffer oder dgl.

Title (fr)
Élément rapporté à un coffre de voyage ou analogue.

Publication
EP 0001998 A1 19790530 (DE)

Application
EP 78101251 A 19781028

Priority
DE 2751184 A 19771116

Abstract (en)
A roller fixture for travel luggage or the like, in which the roller (33) is foldably attached to a roller support (27). In order that the roller is clearly protected in the folded-in position and can be similarly clearly fixed in the folded-out position, the roller support is designed as a box closed on three sides and the roller is articulated opposite the open side. A striplike arresting member (40) covers the roller in the folded-in position and at the same time serves to secure the folded-out roller. In this arrangement, the novel roller fixture constitutes a compact unit which can be fastened to all travel luggage in the manner of a floor stud. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft einen Laufrollen-Beschlag für einen Reisekoffer od. dgl., bei die Laufrolle (33) an einem Rollenträger (27) klappbar angebracht ist. Damit die Laufrolle in der eingeklappten Stellung eindeutig geschützt ist und in der hochgeklappten Stellung ebenso eindeutig festgestellt werden kann, wird der Rollenträger als dreiseitig geschlossener Kasten ausgebildet und die Laufrolle der offenen Seite gegenüberliegend angelenkt. Ein streifenartiges Arretierglied (40) deckt die Laufrolle in der eingeklappten Stellung ab und dient gleichzeitig zur Festlegung der hochgeklappten Laufrolle. Der neue Laufrollen-Beschlag stellt in dieser Ausgestaltung eine kompakte Einheit dar, die wie ein Bodennagel an jedem Reisekoffer befestigt werden kann.

IPC 1-7
A45C 5/14; F16M 13/00

IPC 8 full level
A45C 5/14 (2006.01)

CPC (source: EP)
A45C 5/146 (2013.01)

Citation (search report)
• FR 1095520 A 19550603
• [D] US 2505440 A 19500425 - BOIS TABER IRENE DU, et al
• [P] DE 2751184 B1 19780817 - HEPTING & CO CARL

Cited by
KR19990037460A; GB2465171A; GB2465171B

Designated contracting state (EPC)
BE CH FR GB LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
DE 2751184 B1 19780817; DE 2751184 C2 19790419; EP 0001998 A1 19790530

DOCDB simple family (application)
DE 2751184 A 19771116; EP 78101251 A 19781028